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 PROTOKÓŁ nr XXXI/14  
 
z XXXI  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 29 kwietnia 2014 roku w godz. od 1500 – 
1625 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 
W sesji uczestniczyło 13 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Radny Janusz Szóstek – nieobecność usprawiedliwiona. 
Radna Barbara Urbańska – nieobecność usprawiedliwiona. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
5. Kasper Ekert   - wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jarocińskiego 
6. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
7. Przedstawiciel mediów:  - gazety „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przesłano radnym 
pocztą w dniu 18 kwietnia 2014 r. 
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1500 otworzył  
XXXI sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radnych powiatowych, sołtysów, przedstawiciela lokalnej gazety, 
pracowników Urzędu oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co spełnia wymagane quorum, 
aby Rada  podejmowała prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w obrębie geodezyjnym Przybysław – Antonin, 
2) nieodpłatnego nabycia nieruchomości drogowych i  melioracyjnych w  obrębie 

geodezyjnym Przybysław – Antonin, 
3) nieodpłatnego nabycia nieruchomości pod budowę drogi w Kamieniu, 
4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2014-2017. 
5) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
10.  Zamknięcie obrad sesji.    
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Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 14 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
Protokół z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 26 marca 2014r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady dniu 29 kwietnia 2014 
roku oraz  biurze Rady Miejskiej i przed obradami XXXI sesji. 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Przewodniczący przedstawił dwie interpelacje złożone przez radnego pana Roberta Rogackiego  
i Przewodniczącego Rady wnioskujące o rozważenie możliwości wykonania: 

1) zamontowania lustra u zbiegu ulicy Wyspiańskiego z ulicą Wiosny Ludów, bezpośrednią 
przyczyną zamontowania lustra są uwagi o braku dostatecznej widoczności pojazdów 
jadących od strony Bieździadowa dla kierowców wyjeżdzających z ulicy Wyspiańskiego.  
Istnieje zatem konieczność montażu w tym miejscu lustra, ponieważ obecna sytuacja  
w  sposób bezpośredni przyczynia się do znacznego zmniejszenia bezpieczeństwa na tym 
skrzyżowaniu. Wyjaśnił, że jest to droga dojazdowa dla mieszkańców Żerkowa do sklepu 
„Dino”. 

2) zamontowania progu spowalniającego na ulicy Słowackiego. Bezpośrednia przyczyną 
montażu progu są skargi mieszkańców ulicy na ustawiczne przypadki przekraczania 
prędkości kierowców poruszających się po tej jezdni. Ulica jest drogą osiedlową  
w związku z tym zamontowanie progu spowalniającego w znaczący sposób poprawi 
bezpieczeństwo mieszkańcom. Radni podkreślili, ze sprawa powinna być traktowana 
priorytetowo. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – zwrócił się z pytaniem kiedy zostanie usunięty azbest z sieci 
wodociągowej. Podkreślił, że ostatnio jest coraz więcej przypadków zachorowań i to młodych 
ludzi na raka, i czy właśnie przyczyną nie są w większości rury z azbestu. Uważał, że należy 
zastanowić nad tą sytuacją i zrobić badania wody, czy powodem jest azbest. 
Radny zapytał ile jest km sieci rur azbestowych na terenie gminy? 
Burmistrz – potwierdził, że występują w sieci wodociągowej rury azbestowe, nie ma ich dużo, ale 
w tej chwili nie wiem ile. Podkreślił, że woda jest systematycznie, i szczegółowo badana przez 
SANEPID i spełnia wszystkie wymogi. Dawniej były tendencje do wymiany rur  
z azbestu, ale bardziej tę sytuację nakręcali producenci rur. Na rynku handlowym jest bardzo dużo 
opinii o produktach np. maśle, margarynie, że są rakowe i za chwilę jest sytuacja odwrotna. 
Wyjaśnił, że woda płynie rurą azbestowo – cementową, która nie dotyka azbestu. Ponadto woda 
płynie w tym środowisku, z którego pochodzi, ponieważ na ściankach odkłada się tlenek 
żelazowy. Uważał, że nie ma prostych  rozwiązań związanych z wymianą rur, bo rury z PCV są 
też ze związków – węglowodorów aromatycznych, dla których nie ma stwierdzenia czy mają 
wpływ na zdrowie ludzkie, one też się utleniają i też wydzielają gazy. Azbest do 2035 roku ma 
zniknąć, ale nie wpadajmy ze skrajności w skrajność, azbest jest szkodliwy wtedy kiedy pyli, ale 
jeżeli jest pomalowany, czy pokryty mchem, to ta szkodliwość jest minimalna. Oczywiście, sugestie 
były takie, że bogate gminy, które miały własne środki pochodzące z dużego dochodu, mogły 
wspierać wymianę eternitu, dając środki pomocowe. Nasza Gmina z takiego programu nie 
skorzystała,  bo nas nie stać, aby brać pożyczki czy kredyty na realizację prywatnych zadań. 

  
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXX sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady  na podstawie materiałów opracowanych dla 
radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 
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Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w obrębie geodezyjnym Przybysław – Antonin 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania do treści projektu uchwały?  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXI/204/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2014 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości w obrębie geodezyjnym Przybysław – Antonin, stanowi  
załącznik nr 5 do protokółu. 
 

2) nieodpłatnego nabycia nieruchomości  w  obrębie geodezyjnym Przybysław – 
Antonin 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała, czy jakiś pas z jednej i z drugiej strony rowu będzie do niego 
przylegał, czy nabycie dotyczy tylko rowu? 
Burmistrz – udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że działka 83/36 w 0,80 częściach jest Agencji,  
a w 0,20 częściach to dzierżawa Lisieckiego Sławomira. Działka 83/38 to współwłasność  
5 właścicieli  (Galza, Sarnicki, Majchrzak, Szkudlarek i Piątkowski). Działka 83/41 jest  
w całości Agencji. 
Radna Barbara Królak – zapytała, czy od strony pana Kłosa jest droga, którą przejmujemy. 
Burmistrz – mówimy o rowie, który jest usytuowany za Sarnickim,  dzielący działki 83/36  
i 83/38. Rów jest bardzo szeroki, a konieczne jest jego odwodnienie, może jest to problem, ale 
dla osiedla mającego 170 mieszkańców należy się taka pomoc. Burmistrz powiedział, że gmina 
będzie się ubiegała o wsparcie finansowe od Agencji, ale czy cokolwiek otrzyma, nie jest 
wiadome są to ich nieruchomości. Gmina wielokrotnie zwracała się do Agencji   
o uporządkowanie spraw związanych z nieruchomościami w Przybysławiu oraz wyczyszczenie 
rowu lub środki na ten cel. 
Radni rozważali kwestię wejścia na grunt w celu wyczyszczenia rowu, ponieważ nie ma do 
niego bezpośredniego dostępu. 
Burmistrz – powiedział, że jest to uchwała intencyjna. Wiadome jest jak ten teren wygląda. Pani 
Barbara Królak dwa lata chodziła za tym, aby te nieruchomosci  przejąć, a teraz jest kwestia 
podjęcia przez radnych decyzji.. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXI/205/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2014 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości  w  obrębie geodezyjnym Przybysław – Antonin, stanowi  
załącznik nr 6 do protokółu. 
 

3) nieodpłatnego nabycia nieruchomości pod budowę drogi w Kamieniu 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny Bogdan Bożejewicz – wnioskował, aby błędny zapis w uzasadnieniu do uchwały  
(5 wiersz) że nie „działkę” tylko uchwałę się „uchyla”  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXI/206/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2014 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości pod budowę drogi w Kamieniu, stanowi  załącznik nr 7 do 
protokółu. 
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4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  
2014 – 2017 

Przewodniczący poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacka o przedstawienie treści 
projektu uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 
2014 – 2017 wraz z objaśnieniami. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały oraz wyjaśniła, że  wartości przyjęte do projektu 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żerków na lata 2014-2017 są to: 

• Dochody 
 ustalone  na 2014 r. w wysokości 33.471.505,- zł , które w okresie czterech 
miesięcy wzrosły o kwotę 1.740.812,65 zł do kwoty 35.212.317,65 zł, 
w tym: 
- dochody bieżące wzrosły o kwotę 1.603.012,65 zł do kwoty 32.416.440,65 zł, 
- dochody majątkowe wzrosły o kwotę 137.800,- zł do kwoty 2.795.877,- zł. 

• Wydatki 
planowane wydatki w okresie czterech miesięcy wzrosły o kwotę 3.508.102,87 zł do kwoty 
38.014.879,87 zł, 
w tym: 
- wydatki bieżące wzrosły o kwotę 1.512.106,87 zł, 
- wydatki majątkowe wzrosły o kwotę 1.995.996,- zł. 
Podkreśliła, że ulega zmianie deficyt budżetowy z kwoty 1.035.272,- zł zwiększając się o kwotę 
1.767.290,22 zł do wysokości 2.802.562,22 zł. 
Zwiększyły się "Przychody" o kwotę 3.648.827,22 zł, w tym: 
-   wolne środki w kwocie 1.767.290,22 zł, 
- pożyczkę zaciągniętą na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków Unii 
Europejskiej w wysokości 1.881.537,-zł. Kwota ta mieści się w załączniku nr 3 do uchwały i jest 
po stronie przychodów i rozchodów. Skarbnik Gminy powiedziała, że w tej kwestii podpisano 
umowę na środki  unijne.  Środki  wchodzą do planu budżetu i są pokrywane należności za 
faktury, ale jeżeli gmina nie wywiąże się z tego zadania będzie musiała je odprowadzić. Dlatego 
środki te znajdują się po stronie rozchodowej, zwiększając przychody i rozchody o kwotę 
1.881.537,- z ł 
Również zwiększono planowane dochody i wydatki na rok 2015, ponieważ budżet roku 2014 
stanowi kwotę 33.471.505,- zł, a budżet roku  2015 stanowi kwotę 35.212.317,65 zł. Podkreśliła, 
że zwiększenie budżetu roku 2015 do tej kwoty jest realną propozycją do przyjęcia, co 
przedkłada się na wskaźniki, gdzie rok 2015  był zaniżony, ponieważ nie uwzględniono dotacji 
celowych na zadania zlecone. 

• Wykaz przedsięwzięć na lata 2014-2017. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że do WPF wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. "Budowa 
obiektu rekreacyjnego z małą architekturą na osiedlu w Żerkowie" o łącznym planowanym 
nakładzie w wysokości 165.000,- zł, a limit na 2014 rok wynosi  65.000,- zł. 
Podkreśliła, że pozostałe zadania nie ulegają zmianie. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXI/207/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2014 r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  
2014 – 2017, stanowi  załącznik nr 8 do protokółu. 
 

1) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 
uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że budżet na rok 2014 w wyniku wprowadzonych zmian 
wzrósł po stronie:  
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•  dochodów do kwoty 35.212.317,65 zł, z tego: 
- dochody bieżące wynoszą  32.416.440,65 zł 
- dochody majątkowe wynoszą 2.795.877,00 zł 

Podkreśliła, że dochody obejmują także dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami, które wzrosły do  wysokości 
4.562.445,35 zł; a nie uległy zmianie środki na realizację zadań w drodze umów lub porozumień 
między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 135.000 zł oraz dotacje i środki 
zewnętrzne z udziałem środków  unijnych w wysokości 2.645.368,30 zł  

•  wydatków do kwoty 38.014.879,87  zł z tego: 
       - wydatki bieżące wynoszą 30.503.690,87 zł, 
       -  wydatki majątkowe wynoszą 7.511.189,00 zł,  
Wydatki obejmują w szczególności realizację zadań z zakresu administracji rządowej 
i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 4.562.445,35 zł, realizowanych w drodze 
umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 184.200,- zł 
oraz wydatki na programy finansowane z udziałem środków Unii Europejskiej  
w wysokości 5.660.784,30 zł, a deficyt to kwota 2.802.562,22 zł.  Określono także łączną kwotę 
planowanych przychodów w kwocie 6.372.412,68 zł i rozchodów w wysokości 3.569.850,46 zł  
i limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 5.405.122,46 zł. 
Skarbnik Gminy szczegółowo uzasadniła propozycję wprowadzenia zmian w dochodach  
i wydatkach dla poszczególnych działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej. Wyjaśniła, że   
Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej w dziale 010 o kwotę 648.333,35 zł  
z przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 
Wojewoda zwiększył także plan dotacji w dziale 852 o kwotę 31.343,- zł na dofinansowanie 
wypłat zasiłków okresowych oraz zwiększył dotację celową w kwocie 450,- zł na realizację 
zadań z zakresu administracji rządowej dla opiekuna rodzinnego. 
W projekcie uchwały uwzględniono środki Krajowego Biura Wyborczego jako dotację celową  
w wysokości 11.880,- zł na sfinansowanie zadań związanych z organizacją i przeprowadzeniem 
wyborów do Parlamentu Europejskiego. 
Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu zgodnie z podpisaną umową 
przyznał dotację celową w kwocie 107.500,- zł na dofinansowanie budowy dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych oraz przekazał środki w wysokości 18.200,- zł jako dotację celową na 
remont zaplecza sanitarnego i 30.000,- zł na doposażenie boiska sportowego  
w Żerkowie. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że ogółem dochody budżetu zwiększono o kwotę 847.926,35 zł. 
Wydatki zwiększono o kwotę dochodów i wolnych środków w wysokości 1.767.290,22 zł z roku 
2013. W związku z tym uległ zmianie załącznik o "przychodach i rozchodach", wprowadzono 
wolne środki w kwocie 1.767.290,22 zł oraz kwotę 1.881.537,- zł zarówno po stronie 
przychodów jak i rozchodów na prefinansowanie środkami Unii Europejskiej – kanalizacja wsi. 
Wyjaśniła, że zwiększono plan wydatków oraz dokonano zmian w działach: 

• 010 - o kwotę 85.000,- zł, w tym 25.000,- zł na opłacenie energii, 15.000,- zł na 
wykonanie przyłącza wodno-kanalizacyjnego i 45.000,- zł na zakup agregatu prądotwórczego 
dla przepompowni w Żerkowie, 

• 600 - o 740.600,- zł na "Budowę drogi we wsi Chrzan", w rozdz. 60014 
przesunięto kwotę 20.000,- zł z remontów na zakup kostki brukowej w celu wykonania  
chodnika przy drodze powiatowej w Żerkowie, 

•  750 -  o kwotę 13.200,- zł, w tym 3.000,- zł delegacje służbowe i 10.200,- zł 
zakup książek w ramach promocji naszej gminy, 

•  754 - o 66.000,- zł, w tym 20.000,- zł dotacja dla Policji Powiatowej na zakup 
samochodu, 6.000,- zł na opłacenie energii w remizach OSP i 40.000,- zł zabezpieczono na 
zakup samochodu dla OSP Szczonów, 
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•  801 - dokonano przeniesienia wolnych środków z § 4040 na zakup szatkownicy 
do warzyw oraz zakup termosów dla stołówki - ogółem 7.750,- zł a w rozdz. 80110 kwotę 
8.009,- zł przeznaczono na remont dachu, wymianę okna i 9,- zł na podatek od nieruchomości, 

•   852 rozdz. 85202 dokonano przesunięć w planie wydatków z § 4040 i 4220,  
a zaoszczędzone środki przesunięto na remont Domu Pomocy Społecznej w Raszewach.  
W rozdziale 85212 - zwiększono plan o 6.000,- zł na odprowadzenie środków do budżetu 
państwa (są to zaległości wyegzekwowane od dłużników alimentacyjnych) oraz dokonano 
drobnych przesunięć w ramach rozdziału, 

• 853 -  o kwotę 7.964,- zł. Gmina jako organizator ZAZ, mimo zwolnienia  
z podatku od nieruchomości, powołując się na przepisy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych jest zobowiązana do przekazania równowartości tego 
zwolnienia (według deklaracji kwotę podatku od nieruchomości) na fundusz aktywności 
zawodowej, 

• 854 - o kwotę 41.104,- zł z przeznaczeniem na pomoc materialną dla 
uczniów jako udział własny gminy- jest to 20% planu, 

• 900 -  o kwotę 30.000,- zł na "Zakup i montaż fontanny pływającej na stawie  
w Żerkowie przy ul. Cmentarnej", 

• 921 -  o 828.022,22 zł, w tym na zakup energii i opłaty ubezpieczeniowe na 
salach wiejskich - 20.022,22 zł. Kwotę 508.000,- zł na "Budowę Amfiteatru w Żerkowie"  
i 300.000,- zł na modernizację sali wiejskiej we wsi Komorze Przybysławskie. W ramach 
zabezpieczonych już środków (50.000,- zł), bieżącym remontem zostanie objęta sala wiejska  
w Sierszewie, 

• 926 - o kwotę 106.000,- zł, w tym 6.000,- zł na opłacenie Animatora "Orlik"  
w Dobieszczyźnie. Kwotę 20.000,-zł przeznaczono na remont budynku socjalnego- stadion  
w  Żerkowie, a kwotę 15.000,- zł przeznaczono na wykonanie pomieszczenia magazynowego dla 
tegoż stadionu i  kwotę 9.145,- zł przesunięto w planie działu 926 na zakup nagłośnienia na 
stadion. Natomiast kwotę 65.000,- zł zabezpieczono w budżecie na nowe przedsięwzięcie pn. 
"Budowa obiektu rekreacyjnego z małą architekturą na osiedlu w Żerkowie". 
Skarbnik Gminy zwróciła się do radnych o uwzględnienie planowanych zmian, które są 
niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 
Radny Wojciech Raś – jak wygląda sprawa przekazania środków na zakup samochodu dla 
Policji? 
Burmistrz – odpowiedział, że w tej sprawie nie podpisano żadnej umowy, ale jest planowane 
spotkanie się z Komendantem Policji. Pierwotnie Komenda Policji w Jarocinie zwróciła się  
o większe środki z przeznaczeniem na duże auto. Podkreślił, że służby policyjne powinny 
pokazywać się na terenie gminy i być w miarę często, a do takich interwencji nie jest konieczne 
duże, tylko szybkie auto. Burmistrz zobowiązał się do uzyskania informacji  
z sąsiednich samorządów ile środków na ten cel przekazują ze swojego budżetu. Dokumenty, 
które zostaną podpisane, będą argumentem na przyszłość, aby nie przekazywać kolejnych 
środków. Burmistrz uważał, że policja jest  jednostką budżetową i z budżetu powinni dostać tyle 
środków ile potrzebują,  
Przewodniczący – poinformował, że na kolejne posiedzenie komisji stałych Rady zostanie 
zaproszony Komendant Powiatowej Policji w Jarocinie. 
Radny Bogdan Bożejewicz – zaproponował, aby przekazać te środki. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała, jak było poprzednio? 
Burmistrz – odpowiedział, że były dyskusje, ale kończyły się zawsze kompromisem. Podkreślił, 
że wszystkie samorządy uczestniczyły w większym zakupie. W międzyczasie był kupiony 
alkomat przypomniał, że podobna sytuacja była przy przekazywaniu środków na wyposażenie 
szpitala. Gmina korzysta z usług Policji zwłaszcza przy organizacji dużych imprez, które należy 
zabezpieczyć, podał przykład Mistrzostw w Euro Rugby. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała, kto był pomysłodawcą wykonania fontanny na stawie przy 
Gimnazjum. 
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Burmistrz – odpowiedział, że w pierwotnej propozycji, lokalizacja fontanny miała być na rynku 
żerkowskim, ale były by to znacznie większe nakłady finansowe na jej wykonanie i potem 
utrzymanie. Mamy ładny staw tzw. „dwa światy” przy boisku, gdzie jest stadion i można tam 
stworzyć piękny kompleks. Burmistrz wyjaśnił, że będzie to pływająca fontanna z czterema 
punktami oświetleniowymi aby wieczorem było ją widać. Uważał, że Żerków trzeba jeszcze 
czymś uatrakcyjnić, bo przez ostatnie lata nic znacznego nie było robione, a wręcz było bardzo 
skromnie. 
Radny Bogdan Bożejewicz – zwrócił się z pytaniem do pani Skarbnik, czy kwota 740 tys. zł na 
budowę drogi w Chrzanie, jest tylko przeznaczona na  Chrzan? 
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że tak. 
Radny Bogdan Bożejewicz – zwracając się do radnego z Chrzana powiedział - kolega radny jest 
hipokrytą, bo głosował przy funduszu sołeckim przeciwko, a  tu jest na 20 lat fundusz sołecki.  
Radny Wojciech Raś – pan nie rozumie idei funduszu sołeckiego, a środki na drogi idą z innej 
puli.  
Przewodniczący przypomniał radnym, że są na sesji i trwa omawiane zmian do budżetu,  
a dyskusję prosił przenieść do wolnych głosów i wniosków. 
Wobec braku dalszych uwag dotyczących zmian do budżetu, Przewodniczący zarządził 
głosowanie. Uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXXI/208/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2014r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu w 2014 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Punkt  9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Przewodniczący zwrócił się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na dwie zgłoszone 
interpelacje. 
Burmistrz - odpowiadając podkreślił, że jeżeli chodzi o bezpieczeństwo to stawia wysokie 
wymagania chcąc, aby nikomu krzywda się nie stała. Realizacja tych wniosków może podnieść 
bezpieczeństwo. Dlatego Urząd wystąpi do Komisji Bezpieczeństwa Rady Powiatu w celu 
zaopiniowania wniosków. Dodał, że w najbliższym czasie będą pomalowane przejścia oraz 
oznakowania poziome jezdni, aby oznaczyć kierunki ruchu i wyeksponować linie dojazdowe 
m.in. na ulicy Wyspiańskiego. Po dokonaniu oceny przez komisję zadania zgodnie z zaleceniami 
zostaną zrealizowane.  
Burmistrz będąc przy głosie powiedział, że kończy się kwiecień i są uroczystości związane  
z dniem 3 maja. W związku z tym poprosił radnych i sołtysów o uczestniczenie w uroczystym 
złożeniu wieńcy pod pomnikiem w Żerkowie. Uroczystość odbędzie się w dniu 3 maja 2014r.  
o godz. 11.30, zbiórka przy Strażnicy OSP w Żerkowie. Burmistrz zaprosił wszystkich, którzy 
dysponują wolnym czasem, aby w dniu jutrzejszym tj. 30 kwietnia 2014r. o godz. 11.30, 
uczestniczyli w akademii przygotowanej przez młodzież gimnazjum  z okazji dniem 3 maja. 
Poinformował, że radni i sołtysi otrzymali książkę o Kretkowie, jest to pozycja 
współfinansowana przez gminę. Burmistrz zachęcił wszystkich do lektury opracowania 
przedstawiającego historię właścicieli, duszpasterzy i losy zabytków Kretkowa, którego 
głównym inicjatorem jest osoba pochodząca z terenu naszej gminy, a obecnie jest rektorem 
Seminarium Duchownego w Kaliszu i pracownikiem naukowym Uniwersytetu Adama 
Mickiewicza w Poznaniu, jest to ks. dr hab. Jan Grzeszczak. Ponadto poinformował, że można 
wydanie nabyć u proboszcza w Kretkowie oraz w Wydawnictwie Zysk i S-ka. 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radna Barbara Królak – poinformowała, że 14 kwietnia 2014r. odbyło się spotkanie z panią 
Haliną Durczak prezesem Gminnej Spółdzielni „SCH” w Żerkowie. W spotkaniu uczestniczył 
sołtys Antonina pan Czesław Jackowski i radna, a tematem były dwa pisma jedno związane  
z apelem dotyczącym zwiększenia sprzedaży w sklepie w Antoninie, które przesłano 
Burmistrzowi i Przewodniczącemu Rady. Apel został wystosowany w związku z deficytowym 
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sklepem, ze względu na małą ilość osób, która robi w nim zakupy, pomimo dużej promocji. 
Drugie dotyczyło miejscowości Przybysław i wyremontowania przed sklepem części placu. 
Teren ten jest nieutwardzony i podczas opadów robią się duże kałuże wody. W ubiegłym roku 
bardzo estetycznie został wykonany przez Powiat chodnik, dlatego zwrócono się z prośbą do 
pani Prezes GS, aby do sklepu zrobić podobny chodnik. Pani Prezes GS wyraziła zgodę na 
wykonanie chodnika.   
Przewodniczący -powiedział, że apel pani Prezes GS został przedstawiony na posiedzeniu 
komisji Rady. W tej kwestii udzielono odpowiedzi, która jest stonowana z uwagi na wolny rynek 
i prawo konkurencji. Rada nie ma narzędzi, aby oddziaływać na mieszkańców. Podkreślił, że jest 
po rozmowie z Burmistrzem i przypadku, gdy jest klient, który chce otworzyć działalność 
gospodarczą o podobnym profilu, to też nie można mu tego zabronić. Przyznał, że lokalizacje 
działalności gospodarczych powinny odbywać się na zdrowych zasadach, a wygrywa ten, który 
jest silniejszy na rynku. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – przyznał rację radnej mówiąc, że wyniszczamy interesy 
małych sklepików o długiej tradycji, chwaląc wyroby piekarskie GS-u w Żerkowie. 
Przewodniczący – podsumowując dyskusję życzył wszystkiego najlepszego, dużo klientów  
oraz powodzenia w realizacji sprzedaży towarów.  
  
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1625 XXXI sesję Rady Miejskiej Żerkowa.  
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
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